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Zápis ze zasedání Vědecko-umělecké rady Fakulty architektury ČVUT v Praze  

 

Místo: Fakulta architektury ČVUT v Praze, Thákurova 9, místnost 152/153 

Datum: 27. dubna 2022 od 13. hodin  

 

Přítomni:  

Členové VUR FA ČVUT: prof. Dr. Ir. Henri Achten, Ph.D., prof. Ing. arch. Matúš Dulla, DrSc., doc. Ing. 

arch. Dalibor Hlaváček, Ph.D., prof. Ing. arch. Jan Jehlík, prof. akad. soch. Marián Karel, doc. Ing. 

arch. Akad. arch. Jiří Klokočka, prof. Ing. Vladimír Kočí, Ph.D., MBA, prof. Ing. arch. Michal Kohout, 

Ing. arch. MArch Jan Kristek, Ing. arch. Regina Loukotová, Ph.D., prof. Dr. Ing. arch. Henrieta 

Moravčíková, prof. doc. M.A. Jan Němeček, Ing. arch. Jiří Opočenský, doc. Ing. arch. Ivan Plicka, 

doc. Dr. Ing. Martin Pospíšil, Ph.D., Ing. Zdeněk Sendler, prof. Ing. arch. Ján Stempel, prof. Ing. arch. 

Irena Šestáková, Ing. Pavel Štěpán, doc. Ing. arch. Jakub Vorel, Ph.D., prof. Ing. arch. Petr Vorlík, 

Ph.D., prof. Ing. arch. – ir. Zdeněk Zavřel 

 

Hosté: doc. Ing. arch. Katarína Kristiánová (on-line), Ph.D., doc. Ing. Zdeněk Kutnar, CSc., Ing. 

Marek Novotný, Ph.D., prof. Ing. Jozef Oláh, Ing. Klára Salzmann, Ph.D., doc. Ing. Vladimír 

Tichomirov, CSc., LL.M.  

 

Omluveni: Ing. arch. Naděžda Goryczková, Mgr. Karel Ksandr, prof. Ing. Jiří Máca, CSc., Ing. arch. 

MgA. Osamu Okamura, doc. Dr. Ing. Alena Salašová 

 

Program: 

1) Úvod  

2) Habilitační přednáška Ing. Marek Novotný, Ph.D. (13.15) 

3) Habilitační přednáška Ing. Klára Salzmann, Ph.D. (14.15) 

4) Schválení členů komisí pro státní závěrečné zkoušky bakalářských a magisterských 

studijních programů  

5) Odsouhlasení komise habilitačního řízení MgA. Ondřeje Císlera, Ph.D. (bod stažen před 

zahájením jednání) 

 

1) Úvod 

Děkan FA D. Hlaváček zahájil jednání Vědecko-umělecké rady (VUR) a uvítal všechny přítomné 

členy a hosty na jejím prvním zasedání v novém složení. Následovalo přestavení všech členů VUR 

a odsouhlasení programu.  
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2. Habilitační přednáška Ing. Marka Novotného, Ph.D.  

Obor: Architektura, konstrukce a technologie 

Téma habilitační přednášky: „Patologické jevy u stavebních izolací, zejména u plochých střech“  

Předseda habilitační komise: prof. Ing. Miloslav Pavlík, CSc. 

Členové habilitační komise: prof. Ing. Josef Chybík, CSc., prof. Ing. Jozef Oláh, Ph.D., prof. Ing. 

arch. Karel Kabele, CSc., Ing. Pavel Štěpán 

Oponenti habilitační práce:  doc. Ing. Zdeněk Kutnar, CSc., prof. Ing. Jozef Oláh, doc. Ing. 

Vladimír Tichomirov, CSc., LL.M.,  

 

 

Děkan. D. Hlaváček seznámil členy VUR s dosavadním průběhem habilitačního řízení (složení 

habilitační komise, oponenty habilitační práce), představil uchazeče a jeho kariéru v oblasti 

stavebních izolací. 

Oponenti doc. Kutnar, prof. Oláh a doc. Tichomirov seznámili přítomné členy VUR s oponentními 

posudky. Oponenti ohodnotili výsledky práce Ing. Novotného jako významné pro společenskou 

praxi a pro rozvoj studijního oboru Architektura, konstrukce a technologie.   

Za předsedu habilitační komise prof. Pavlíka seznámil členy VUR se stanoviskem habilitační 

komise Ing.  Štěpán. Komise se seznámila s předloženými podklady, s výsledky kvantifikovaných 

kritérií a prezentovanými publikacemi uchazeče. Habilitační komise na svém zasedání dne             

26. 1. 2022 konstatovala, že všechny podmínky habilitačního řízení byly splněny v souladu se 

zákonem a s Metodickými pokyny ČVUT pro habilitační a jmenovací řízení. V tajném hlasování 

byly ze čtyř přítomných členů čtyři kladné hlasy pro doporučení habilitační práce k obhajobě. 

Habilitační komise doporučila habilitační práci Ing. Marka Novotného, Ph.D. k obhajobě před 

VUR FA a jmenování docentem v oboru Architektura, konstrukce a technologie. 

 

Pro formulaci hodnocení úrovně habilitační přednášky Ing. Marka Novotného, Ph.D. ke 

jmenování docentem byla zvolena tříčlenná komise členů VUR FA: prof. Dulla, doc. Pospíšil a 

prof. Šestáková. 

 

Ing. Marek Novotný, Ph.D. přednesl habilitační přednášku na téma „Patologické jevy u 

stavebních izolací, zejména u plochých střech“.  

 

V rámci veřejné rozpravy k předložené habilitační práci a habilitační přednášce položili dotazy 

prof. Vorlík: „Jakým způsobem probíhá mikrofotografie?, prof. Stempel: „Když vypracováváte 
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posudky, jaké je procento chyb vzniklých v projektu a v provedení stavby?“, prof. Dulla: „ Máte 

z Vaší praxe připomínku nebo podnět pro architekty? Mají architekti požadavky, které 

neharmonizují s Vaším zaměřením a s Vaší zkušeností?“, prof. Šestáková: „Hovořil jste o tom, že 

se snažíte vypěstovat stavařský cit u studentů. Můžete nám o tom říct více?“, Ing. arch. Loukotová: 

„Jakou metodou ve výuce studentům přiblížíte detail a izolování. Kreslíte nebo máte jiný 

způsob?“, Ing. Sendler: „Jaký je vliv použitého souvrství nebo použité druhové skladby na 

životnost vegetační střechy? Jaká je Vaše zkušenost z praxe s narušováním rostlinami?“, prof. 

Kohout: „V které části metody v oblasti mikrofotografování vidíte Váš největší přínos: sběr dat, 

vyhodnocování atd.“ Uchazeč odpověděl na vznesené dotazy. 

 

Děkan D. Hlaváček uzavřel veřejnou část habilitačního řízení, odešli hosté a započala neveřejná 

rozprava. Za dohledu dvou skrutátorů: prof. Jehlíka a prof. Stempela proběhlo tajné hlasování. 

Počet členů VUR oprávněných k hlasování 21. Hlasování bylo přítomno 20 členů VUR.          

Výsledek hlasování byl: 15-3-2 (pro – proti – zdržel se). 

Přijaté usnesení: Návrh na jmenování docentem obdržel potřebný počet hlasů. VUR pověřuje 

děkana fakulty odesláním návrhu společně s patřičnými dokumenty dle § 72, odst. 11 zákona 

111/1998 rektorovi ČVUT. 

 

3. Habilitační přednáška Ing. Kláry Salzmann, Ph.D. 

Obor: Urbanismus a územní plánování 

Téma habilitační přednášky: „Proč je krajinu nutno plánovat (?) se zvláštním zřetelem k tématu 

voda.“ 

Předseda habilitační komise: prof. Ing. arch. Bohumil Kováč, Ph.D.  

Členové komise: doc. PaedDr. Tomáš Hák, Ph.D., prof. Ing. Josef Chybík, CSc., doc. 

Ing, Jiří Löw, doc. Ing. arch. Ivan Plicka, CSc., Ing. Zdeněk Sendler 

Oponenti habilitační práce:  prof. Ing. arch. Jan Jehlík, doc. Ing. arch. Katarína Kristiánová, Ph.D., 

doc. Ing. arch. Roberta Štěpánková, Ph.D. 

 

Děkan. D. Hlaváček seznámil členy VUR s dosavadním průběhem habilitačního řízení (složení 

habilitační komise, oponenty habilitační práce), představil uchazečku a seznámil přítomné                

s jejím přínosem v oblasti krajinářské architektury. 

Oponenti prof. Jehlík a doc. Kristiánová seznámili přítomné členy VUR s oponentními posudky. 

Oponentský posudek doc. Štěpánkové přečetl prof. Dulla. Všichni oponenti doporučili habilitační 

práci k obhajobě před VUR FA a jmenování docentkou v oboru Urbanismus a územní plánování. 
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Za předsedu habilitační komise prof. Kováče seznámil členy VUR se stanoviskem habilitační 

komise doc. Plicka. Komise se seznámila s předloženými podklady, s výsledky kvantifikovaných 

kritérií a prezentovanými publikacemi uchazečky. Habilitační komise na svém on-line zasedání 

dne 2. února 2022 konstatovala, že všechny podmínky habilitačního řízení byly splněny 

v souladu se zákonem a s Metodickými pokyny ČVUT pro habilitační a jmenovací řízení. V tajném 

hlasování byly z pěti přítomných členů tři kladné hlasy pro doporučení habilitační práce 

k obhajobě a dva hlasy záporné. Habilitační komise doporučila habilitační práci Ing. Kláry 

Salzmann, Ph.D. k obhajobě před VUR FA a jmenování docentkou v oboru Urbanismus a územní 

plánování. 

 

Pro formulaci hodnocení úrovně habilitační přednášky ke jmenování docentkou byla zvolena 

tříčlenná komise členů VUR FA: prof. Klokočka, prof. Moravčíková, Ing. Sendler. 

 

Ing. Klára Salzmann, Ph.D. přednesla habilitační přednášku na téma: „Proč je krajinu nutno 

plánovat (?) se zvláštním zřetelem k tématu voda.“ 

 

V rámci veřejné rozpravy k předložené habilitační práci položili dotazy: prof. Jehlík: „Rád bych 

požádal o vysvětlení vztahu mezi územním a krajinným plánováním.“, doc. Vorel: „Jak téma vody 

dostáváte do výuky? Co studenty o vodě učíte a jakým způsobem?“, prof. Kočí: „V rámci nových 

aktivit v udržitelnosti jsou tu snahy hledání metriky, která by nám řekla, že některý katastr má 

lepší standard z pohledu hospodaření s vodou než jiný? Existuje taková metrika na vodu v 

krajině?“. Prof. Vorlík přečetl otázku od oponentky: „Jaké zkušenosti má autorka s reálnými 

(možno i aktuálními) požadavky měst na zhotovení krajinných plánů a studií i s možnostmi 

samospráv na jejich financování.“ Prof. Vorlík vznesl svůj dotaz: „Věříte, že se plánováním 

dostanete k nějakému ideálnímu stavu? Lze v rámci měřítka ČR neplánovat?“, doc. Pospíšil 

pokračoval otázkou: “Je něco možné udělat s meliorovanou plochou, co s těmi rourami?“, Ing. 

arch. Opočenský pokračoval: „Mám dotaz k územnímu plánování. Řekla jste, že by bylo dobré, 

pokud by měla každá obec malou krajinnou studii a tu implementovat do územního plánu. Máme 

nějaký jednoduchý nástroj, jak tu myšlenku krajiny přenést na úroveň obce a zaimplementovat 

ji do každého územního plánu?“, Ing. Sendler: “Vidíte nějaký cíl cesty, hranici, že dojde k souladu 

s tím, co reprezentuje ministerstvem zemědělství s životním prostředím a krajinářstvím.“  

Na všechny otázky oponentů a členů VUR uchazečka přesvědčivě odpověděla.  

 

Děkan D. Hlaváček uzavřel veřejnou část habilitačního řízení, odešli hosté a započala neveřejná 
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rozprava. Za dohledu dvou skrutátorů – doc. Vorla a prof. Stempela – proběhlo tajné hlasování. 

Počet členů VUR oprávněných k hlasování 21. Hlasování bylo přítomno 20 členů VUR. Výsledek 

hlasování byl: 18-1-1 (pro-proti-zdržel se). 

Přijaté usnesení: Návrh na jmenování docentkou obdržel potřebný počet hlasů. VUR pověřuje 

děkana fakulty odesláním návrhu společně s patřičnými dokumenty dle § 72, odst. 11 zákona  

111/1998 rektorovi ČVUT. 

 

4. Schválení členů komisí pro státní závěrečné zkoušky bakalářských a magisterských 

studijních programů. 

Proděkan Vorlík seznámil členy VUR s navrhovanými členy komisí pro státní závěrečné zkoušky 

bakalářských a magisterských studijních programů: Ing. arch. Mgr. Klára Brůhová, Ph.D., PhDr. 

Miroslav Pavel, Ph.D., Ing. arch. Jan Stibral, Ing. arch. Štěpán Valouch, Ing. arch. Ladislav Vrbata 

Ing. arch. Štěpán Tomš, Ing. Tereza Havránková, Ing. Jakub Finger, Ing. Michal Marcinov. Seznam 

členů pro komise byl spolu s odkazy na životopisy elektronicky zaslán s předstihem všem členům 

VUR. 

Za dohledu dvou skrutátorů – prof. Stempela a doc. Vorla – proběhlo tajné hlasování. Počet členů 

VUR oprávněných k hlasování 21. Hlasování bylo přítomno 17 členů VUR s výsledkem: Ing. arch. 

Mgr. Klára Brůhová, Ph.D. 16-1-0, PhDr. Miroslav Pavel, Ph.D. 17-0-0, Ing. arch. Jan Stibral 17-0-0, 

Ing. arch. Štěpán Valouch 17-0-0, Ing. arch. Ladislav Vrbata 17-0-0, Ing. arch. Štěpán Tomš 17-0-

0, Ing. Tereza Havránková 17-0-0, Ing. Jakub Finger 16-0-1, Ing. Michal Marcinov 16-0-1. 

Přijaté usnesení: Členové komisí pro státní závěrečné zkoušky bakalářských a magisterských 

studijních programů byli schváleni. 

 

5. Odsouhlasení komise habilitačního řízení MgA. Ondřeje Císlera, Ph.D. 

Bod programu byl stažen ze zasedání a bude po úpravě předložen na dalším zasedání VUR. 

 

 

Děkan. D. Hlaváček závěrem poděkoval všem členům VUR a hostům za účast na zasedání 

Vědecko-umělecké rady a zasedání ukončil. 

 

 

 

 

Dne 27. dubna 2022 zapsala Gabriela Thompson. 

Oddělení pro vědu, výzkum a uměleckou činnost 


